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P R O T O K Ó Ł  Nr XLI/14 
 

z obrad czterdziestej pierwszej sesji Rady Miejskiej Cieszyna VI kadencji, która się 

odbyła dnia 27 marca 2014 roku.  

Sesję prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Bolesław Zemła. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 13.00, a zakończyła o godz. 17.20. 
 

Obecni: wg załączonej listy obecności. 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości. 

5. Informacja na temat stanu realizacji projektu „Uporządkowanie gospodarki 

ściekowej w aglomeracji cieszyńskiej”. 

6. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Cieszynie 

w roku 2013. 

7. Sprawozdanie z realizacji Programu Pomocy Społecznej Miasta Cieszyna na lata 

2007 – 2013. 

8. Raport z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii Miasta Cieszyna na rok 2013 i 

efektów jego realizacji. 

9. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 

Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2011 – 2013, za rok 

2013. 

10. Sprawozdanie  z  działalności  Zespołu  Interdyscyplinarnego  do  spraw 

Przeciwdziałania  Przemocy  w  Rodzinie  w  roku  2013. 

11. Podjęcie uchwał w sprawie: 

11.1. przyznania Nagrody Miasta Cieszyna za osiągnięcia w dziedzinie twórczości   

      artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury, 

11.2. zatwierdzenia taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków, 

11.3. udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

           budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, znajdujących się  

           na terenie miasta Cieszyna, 

11.4. uchylenia uchwały Nr XLVI/342/97 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 15 maja  

     1997 roku  w  sprawie  zatwierdzenia  i  wdrożenia  Miejskiego Programu  

     Segregacji  Odpadów  Komunalnych  w Cieszynie, 

11.5. utworzenia odrębnych obwodów głosowania w wyborach do Parlamentu    

      Europejskiego w dniu 25 maja 2014 roku, 

11.6. zmiany uchwały w sprawie podziału Gminy Cieszyn na stale obwody 

      głosowania, ustalenia ich granic, numerów oraz siedzib obwodowych komisji   

      wyborczych, 

11.7. zmiany uchwały w sprawie podziału Gminy Cieszyn na okręgi wyborcze oraz  

      ustalenia ich granic, numerów i liczby radnych wybieranych w każdym okręgu, 

11.8. stanowienia o kierunkach działania Burmistrza Miasta Cieszyna, polegających  

      na  przygotowaniu  i realizacji  przedsięwzięcia  zmierzającego  do  

      kompleksowego  zagospodarowania  i  modernizacji  nieruchomości  

      stanowiących  własność  Gminy Cieszyn, 
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11.9. wprowadzenia na terenie miasta Cieszyna zwolnień niektórych nieruchomości  

                   z podatku od nieruchomości, 

11.10. wprowadzenia Budżetu Obywatelskiego w mieście Cieszynie, 

11.11. zmiany budżetu Miasta Cieszyna na 2014 rok, 

11.12. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata  

     2014 –    2025. 

12. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności za okres od 19 lutego 2014 roku 

do 17 marca 2014 roku. 

13. Interpelacje, wnioski i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski              

i zapytania radnych. 

14. Wnioski Komisji Rady oraz Klubów Radnych. 

15. Oświadczenia i sprawy różne. 

16. Zamknięcie sesji. 

 

 

X  X  X 

 

 

Ad 1. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Bolesław Zemła otworzył sesję Rady Miejskiej Cieszyna.  

Przewodniczący przywitał Wysoką Radę, Burmistrza Miasta Cieszyna Pana Mieczysława 

Szczurka, I Z-cę Burmistrza Miasta Pana Jana Matuszka, II Z-cę Burmistrza Miasta Pana 

Adama Swakonia, Skarbnika Miasta Panią Alicję Dąbrowską oraz Sekretarza Miasta Pana 

Stanisława Kaweckiego. 

Przewodniczący Rady przywitał również kierowników miejskich jednostek organizacyjnych, 

Naczelników Urzędu Miejskiego, przedstawicieli mediów, mieszkańców oraz wszystkich 

obecnych. 

W sesji uczestniczyło 20 radnych, co stanowiło kworum do podejmowania prawomocnych 

decyzji. 

 

Ad 2. 

 

Bolesław Zemła – zapoznał zebranych z treścią pisma Burmistrza Miasta z dnia 18.03.br. 

dotyczącego zmiany terminu rozpatrywania przez Radę projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Cieszyna na lata 

2014-2020. Następnie zwrócił się z pytaniem, czy do przedłożonego porządku obrad ktoś 

z Państwa ma uwagi, bądź chciałby złożyć wniosek. 

 

Janina Cichomska – w imieniu Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Patologii Społecznej 

złożyła wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały oznaczonego jako 11.10, 

a dotyczącego wprowadzenia Budżetu Obywatelskiego w mieście Cieszynie. Powiedziała, że 

Komisja pomimo pełnego poparcia dla idei budżetu obywatelskiego, wyrażającego się 

wielokrotnym wnioskowaniem o jego wprowadzenie  oraz o utworzenie rezerwy celowej w 

budżecie Miasta na jego realizację, negatywnie opiniuje przedłożony przez Burmistrza Miasta 

Cieszyna projekt uchwały w sprawie wprowadzenia budżetu Obywatelskiego w Cieszynie. 

Zdaniem Komisji projekt uchwały zawiera zapisy, które spowodują unieważnienie uchwały 

przez nadzór prawny Wojewody. W ocenie Komisji istotne naruszenie  prawa stanowi 

przekazanie  organowi wykonawczemu, wynikających z art.5a usg, kompetencji Rady 

Miejskiej do określenia  zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji (pozostałe zastrzeżenia 
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Komisji zawarte zostały w opinii BRM.0014.ZOP.101.2014). Powiedziała, że Komisja 

wnioskuje o przygotowanie nowego projektu uchwały w wersji rozszerzonej, w której oprócz 

trybu i zasad przeprowadzania konsultacji znajdzie się również ramowy harmonogram 

konsultacji, określone zostaną zasady zgłaszania projektów, weryfikacji i głosowania na 

projekty oraz  formularz zgłoszenia projektu i karta weryfikacji projektu.  

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie wniosek Komisji Zdrowia o wycofanie z porządku 

obrad projektu uchwały w sprawie wprowadzenia Budżetu Obywatelskiego w mieście 

Cieszynie. 

 

W/w wniosek Rada przyjęła 19 głosami za. 

 

Przewodniczący poinformował, że tym samym zmienia się numeracja projektów uchwał 

oznaczonych jako 10.11 – w sprawie zmiany budżetu Miasta Cieszyna na 2014 rok oraz  

10.12 – w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 

2014 – 2025. Przyjmują one odpowiednio numerację 10.10 i 10.11. 

Ad 3.  
 

Do protokołu z XL sesji Rady Miejskiej Cieszyna, która odbyła się dnia 27 lutego 2014  roku 

nie wniesiono uwag, tym samym protokół został przez Radę przyjęty. 

 

 

Ad 4. 

 

Przewodniczący Rady przywitał przedstawicieli Stowarzyszenia Transgranicznego Centrum 

Wolontariatu w Cieszynie, którym udzielił głosu. 

 

Goście poinformowali zebranych, że Stowarzyszenie Transgranicznego Centrum 

Wolontariatu w Cieszynie podjęło się organizacji Szkoły Radnych XXI wieku. Patronat nad 

Szkołą Radych objął Wydział Artystyczny Uniwersytetu Śląskiego w Cieszynie, użyczając 

pomieszczeń i środków dydaktycznych wykorzystywanych podczas szkoleń. Każde 

z 4 spotkań, na które będą przypadać: piątki i soboty ostatniego weekendu najbliższych 

czterech miesięcy, będzie rejestrowany i upubliczniany na stronach TCW, Facebook oraz 

zainteresowanych mediów. Szkoła Radnych nie ma żadnego zewnętrznego finansowania, ani 

politycznego zaplecza. Koszty organizacyjne będą pokryte ze składek słuchaczy, które 

wynosić mają 100 zł za każdy z 4 zjazdów. Szkoła jest otwarta dla wszystkich mieszkańców 

wyrażających dobrą wolę do wspólnotowego myślenia i działania. Pierwszy zjazd odbędzie 

się 28 i 29 marca br. (najbliższy weekend).  Program i regulamin otrzyma każda osoba, która 

zapisze się w specjalnym formularzu zgłoszeniowym dostępnym na stronie: 

www.transgraniczni.eu/radni.  Przedstawiciele Stowarzyszenia gorąco zaprosili wszystkich 

chętnych do udziału w tym projekcie.  

 

Przewodniczący dziękując za zaproszenie, wyraził pełne poparcie dla  powyższej inicjatywy. 

 

Ad 5. 

 

Bolesław Zemła – przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad - Informacja na 

temat stanu realizacji projektu „Uporządkowanie gospodarki ściekowej w aglomeracji 

http://www.transgraniczni.eu/radni
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cieszyńskiej”. Zapytał, czy Pan Burmistrz chciałby uzupełnić przedłożony materiał pisemny 

o dodatkowe informacje? 

 

Burmistrz Miasta – odpowiedział, że nie. Powiedział, że w razie ewentualnych pytań Państwa 

Radnych w tym temacie, odpowiedzi udzielać będzie Pan Burmistrz Jan Matuszek.  

 

Alicja Wlach - zwróciła się z pytaniem, czy  powyższym projektem objęty jest rejon 

ul. Bielskiej w okolicy Cmentarza Ewangelickiego? 

 

BM Jan Matuszek – odpowiedział, że nie. 

 

Adam Wójtowicz – zapytał, czy Miasto ma jakikolwiek wpływ zagwarantowany w umowie, 

bądź wykazuje dalej idące sprawdzenie, gdyż dochodzą informacje, że firmy podwykonawcze 

z terenu Cieszyna i Powiatu Cieszyńskiego wykonujące usługę dla głównego inwestora, nie 

otrzymują zapłaty za wykonaną usługę. Te „obsunięcia” są już rzędu czterech miesięcy.  

 

BM Jan Matuszek – odpowiedział, że zarówno umowa, jak i przepisy w tym zakresie 

regulujące tę kwestię, wskazują na to, że jest obowiązek zgłoszenia inwestorowi każdego 

podwykonawcy wykonującego pracę na terenie przy realizacji danej inwestycji. Takie 

zgłoszenia u nas są. Jest wprowadzona procedura, która powoduje, iż na etapie fakturowania 

każdej z robót przez generalnego wykonawcę, jest odbierane oświadczenie o uregulowaniu 

zobowiązań wobec podwykonawców. 

 

Adam Wójtowicz –  zapytał, czy zatem jeżeli główny wykonawca ma dostać zapłatę, to musi 

najpierw podwykonawca złożyć stosowne oświadczenie. 

 

BM Jan Matuszek – potwierdził. 

 

Adam Wójtowicz – przypomniał, że na poprzedniej sesji Rady, kiedy była dyskusja na temat 

tego projektu, mówiło się, że ul. Kochanowskiego jest już zakończona. W informacji bieżącej 

znajdujemy zapis, że zakończone zostały prace ziemne, zostało do zrobienia tylko 

odtworzenie nawierzchni. Zapytał, czy jest szansa, że nawierzchnie na głównych ulicach - 

a ul. Kochanowskiego do takich należy - będą szybciej odtwarzane? 

 

BM Jan Matuszek – powiedział, że aby prowadzić prace odtworzeniowe na nawierzchniach, 

trzeba mieć przygotowany stosowny front robót. W okresie zimowym takiego frontu nie da 

się stworzyć, ponieważ nie ma nawet możliwości wykonywania nawierzchni, ze względu na 

przerwę w pracach wytwórni masy, natomiast w chwili obecnej od wczoraj kładziona jest 

masa w postaci warstw wiążących w wykopach. Takie czynności zostały wykonane w ul. 3 

Maja i ul. Stalmacha. Dzisiaj prace są kontynuowane. Ulica Kochanowskiego będzie 

przygotowana pod położenie warstwy wiążącej na przestrzeni bieżącego weekendu i w 

przyszłym tygodniu miałaby być położona warstwa wiążąca, a przed Świętami 

Wielkanocnymi warstwa ścieralna. 

 

Kazimierz Kabiesz – poinformował, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska na lutowym posiedzeniu składała wniosek dotyczący realizacji projektu 

„Uporządkowanie gospodarki ściekowej w aglomeracji cieszyńskiej”. Odczytał obszerne 

fragmenty odpowiedzi Burmistrza Miasta na ten wniosek BRM.0014.32.GKŚ.2014 (kopia 

dokumentu stanowi załącznik do protokołu). Dodał, iż na wczorajszym posiedzeniu, Pan 

Burmistrz poinformował członków Komisji o aktualnym stanie robót. Ponieważ w środę 
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miało się odbyć spotkanie z wykonawcą, zapytał, czy znane są jakieś nowe ustalenia co do 

dalszych perspektyw realizacji tego zadania?  

 

BM Jan Matuszek – odpowiedział, że w dniu wczorajszym nie doszło do spotkania, 

z przyczyn dotyczących inżyniera kontraktu. Spotkanie zostało przeniesione na dzień 

dzisiejszy i właśnie obecnie trwa Rada Budowy. Natomiast dzisiaj w godzinach rannych 

odbyło się spotkanie z Panem Arkadiuszem Smoczyńskim, przedstawicielem wykonawcy 

oraz kierownikiem budowy Panem Adamem Przeworem, który omówił stan zaawansowania 

prac i to co się dzieje w trakcie realizacji. Powiedział, że zaawansowanie jest nieco większe 

jeśli chodzi o układ dotyczący rzeki Olzy – wskaźniki metodą wykopową 64,26%, 

modernizacja 9,7%, zamulanie 38,4%, natomiast jeśli chodzi o układ dotyczący rzeki 

Bobrówki – wskaźniki metodą wykopową 37, 97%, modernizacja 3,85%, zamulanie 7%. 

Niski wskaźnik wykonania metodą bezwykopową, czyli modernizacji sieci wynika z tego, że 

to są roboty wykonywane na samym końcu i one nie naruszają już struktur samej kanalizacji, 

ani położonych nawierzchni.  

 

Andrzej Łukasiak – zapytał o koordynację podłączeń budynków, kamienic do głównych 

kolektorów ściekowych. Czy ktoś pomyślał, aby zrobić to maksymalnie szybko? 

   

BM Jan Matuszek – odpowiedział, że każdorazowo położenie nawierzchni warstwy ścieralnej 

na danej ulicy musi być poprzedzone wszelkimi pracami związanymi z robotami 

kanalizacyjnymi w obrębie tej ulicy. W związku z czym w większości przypadków dotyczy to 

sytuacji, w której przed położeniem warstwy ścieralnej, podłączone są wszystkie budynki 

przy danej ulicy. Tak w tej chwili się dzieje przy ul. 3 Maja, gdzie od numeru 10 do 18 toczą 

się prace związane z podłączaniem tych budynków po to, aby jeszcze w okresie 

przedświątecznym położyć warstwę ścieralną. Taka jest technologia, za koordynacje tych 

prac odpowiada generalny wykonawca, który musi przyjąć taką technologię, aby nie niszczyć 

swojej własnej pracy. Dodał, że dwukrotnie za to samo nigdy nikomu nie zapłacimy. 

 

Halina Bocheńska – wyraziła obawy przed zagrożeniem powodziowym w momencie, kiedy 

kanalizacja będzie już funkcjonowała. Są zlewnie do rzeki Bobrówki i do rzeki Olzy, nie 

przeprowadzono w tym momencie żadnych regulacji tych rzek. W ostatnim dziesięcioleciu 

były w naszym mieście dwie powodzie  spowodowane wylaniem tych rzek, odprowadzenia są 

z bardzo dużych powierzchni – Marketu LIDL i MERKURY. Zapytała, czy Władze Miasta 

cokolwiek zrobiły, aby zminimalizować to zagrożenie oraz czy są plany regulacji tych dwóch 

rzek. Złożyła wniosek, aby wypracować program przeciwpowodziowy w mieście Cieszynie. 

Takie programy funkcjonują w innych miastach. 

 

BM Jan Matuszek – powiedział, że projekt kanalizacji dotyczy rozdziału ścieków na 

„deszczówkę” i kanalizację sanitarną. Ilość wód odprowadzanych nie ulega zmianie. Ten 

bilans jest przyjęty jako stały. Poziom zagrożenia powodziowego zarówno przed, jak i po 

realizacji tej inwestycji, nie ulegnie poprawie. Nie taki był cel tego zadania. Rozumie, że jest 

troska o sytuacje powodziową, ale to jest odrębny temat od inwestycji polegającej na 

rozdzieleniu ścieków sanitarnych i deszczowych.   

 

Halina Bocheńska – przypomniała, że przed rozpoczęciem realizacji tego zadania zadała 

pytanie, czy były kiedykolwiek wykonane badania, jaki wpływ będą miały te wszystkie 

punkty zlewne na zagrożenie powodziowe. Wówczas otrzymała odpowiedź, że takich badań 

nie przeprowadzono. Stąd obawy, które nadal nie zostały  rozwiane. 
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Ad 6. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Cieszynie w roku 2013. Poprosił o opinię do tego sprawozdania 

Przewodniczącą Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Patologii Społecznej. 

 

Janina Cichomska – odczytała treść opinii Komisji Zdrowia:   Ze Sprawozdania z działalności 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej i Patologii Społecznej za rok 2013 wynika, iż 

miniony rok ze względu na liczbę klientów korzystających ze świadczeń z zakresu pomocy 

społecznej  oraz realizację przez Ośrodek szeregu zadań wynikających z innych ustaw był 

kolejnym trudnym okresem dla jego  pracowników. Obsługa potrzebujących środowisk 

wymagała ogromnego nakładu pracy związanego z przyjmowaniem i załatwianiem wniosków 

o pomoc, wydawaniem decyzji lub innych rozstrzygnięć administracyjnych zgodnie z kpa. 

Dużego osobowego zaangażowania wymagała również realizacja kontraktów socjalnych 

i przeprowadzania wywiadów środowiskowych  w tym również na potrzeby innych gmin. 

Komisja pozytywnie ocenia zaangażowanie ośrodka we współpracę  z wieloma instytucjami, 

organizacjami pozarządowymi koordynowanie programów miejskich z zakresu profilaktyki 

i przeciwdziałania przemocy, ochrony zdrowia psychicznego oraz zapewnienie obsługi 

organizacyjno-technicznej dla GKRPA oraz Zespołu Interdyscyplinarnego do spraw 

przemocy a także prowadzenie Punktu Wolontariatu.  Na pozytywną ocenę  zasługuje 

również zakres szkoleń i warsztatów realizowanych w ramach  projektu systemowego  

„Aktywna integracja społeczna”. Wszystkie działania w ramach projektu dostosowane były 

do indywidualnych potrzeb, predyspozycji i oczekiwań uczestników. Komisja wyraża 

nadzieję, iż przeprowadzone kursy i szkolenia będą miały wpływ na aktywność zawodową 

i powrót  osób bezrobotnych na rynek pracy. Komisja po analizie  danych liczbowych  

zawartych  w ubiegłorocznym i  tegorocznym  sprawozdaniu wyraża swoje zaniepokojenie 

wzrostem ubóstwa i bezrobocia, jako powodów trudnej sytuacji życiowej. Liczba rodzin, 

którym  w 2013 roku pomoc przyznano z powodu ubóstwa  wzrosła aż o 93 % , a  z tytułu 

bezrobocia o 37 % w stosunku do liczby rodzin, które pomoc z tego tytułu otrzymały w 2012 

roku. Komisja pozytywnie ocenia całokształt działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej i wyraża  swoje szczególne uznanie za wkład pracy wniesiony w samodzielne  

opracowanie strategii, programów i sprawozdań z ich realizacji. Komisja popiera również 

wskazane w sprawozdaniu  potrzeby w zakresie pomocy społecznej.    

 

Władysław Macura – zwrócił się z pytaniem, czy zdaniem pracowników Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej  w Cieszynie działalność punktu wolontariatu przy MOPS-ie jest dobra, 

wystarczająca, czy mogłoby być tych osób więcej? 

 

Helena Smolarz MOPS – powiedziała, że punkt wolontariatu w Ośrodku działa od 2011 roku 

i w ocenie pracowników MOPS-u spełnia oczekiwania i potrzeby mieszkańców Cieszyna. 

Ponadto Ośrodek współpracuje ze Stowarzyszeniem „Być Razem”, gdzie też uruchamiane są 

działania w zakresie wolontariatu, stąd też wyraziła nadzieję, że te potrzeby są zaspokojone 

w pełni. 

 

Halina Bocheńska – przypomniała, że z dniem 31.12.2013 roku skończyła się realizacja 

projektu związanego z dożywianiem dzieci. Zapytała, czy są w tej chwili stworzone 

możliwości, aby dzieci mogły korzystać z dożywiania.  

 

Helena Smolarz MOPS – poinformowała, że program w zakresie dożywiania realizowany był 

w Ośrodku od 2006 do 2013 roku na podstawie ustawy o tejże samej nazwie, natomiast 
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w styczniu  br. Rada podjęła uchwałę w sprawie programu osłonowego i w takim samym 

zakresie jak w latach poprzednich program już jest realizowany w Ośrodku dla wszystkich 

mieszkańców, w szczególności dla uczniów szkół. 

 

Halina Bocheńska – zapytała, kto ten program będzie finansował. 

 

Helena Smolarz MOPS – powiedziała, że został złożony w tej kwestii wniosek do Wojewody, 

czekamy na sfinalizowanie umowy przez Wojewodę. Ustawa o pomocy społecznej 

przewiduje, że udział Państwa będzie wynosił 60%, Gminy 40%. 

 

Halina Bocheńska – poinformowała, że w roku ubiegłym dotacja na ten program została 

przyznana w wysokości 368.249,00 zł. 

 

Ad 7. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił Sprawozdanie z realizacji Programu Pomocy Społecznej 

Miasta Cieszyna na lata 2007 – 2013. Poprosił o opinię do tego sprawozdania 

Przewodniczącą Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Patologii Społecznej. 

 

Janina Cichomska – odczytała treść opinii Komisji Zdrowia:   Program Pomocy Społecznej 

Miasta Cieszyna na lata 2007-2013 realizowany był w 7 obszarach - bezrobocie, bezdomność 

i wykluczenie społeczne, niepełnosprawność, starość, problemy opiekuńczo-wychowawcze, 

sieroctwo społeczne i przemoc w rodzinie. W  okresie realizacji programu niektóre obszary  

wsparte zostały dodatkowymi programami, do których realizacji gmina została ustawowo 

zobowiązana. Komisja szczegółowo przeanalizowała zadania oraz efekty ich realizacji 

w poszczególnych obszarach. W ocenie Komisji obszarem, które wymagaj szczególnej  troski 

i współpracy wielu instytucji  jest bezrobocie. Uwadze MOPS-u, jako koordynatorowi 

programu, Komisja poleca również obszary: starość i niepełnosprawność, kwestię aktywizacji 

osób z tych środowisk oraz aktywizacji społeczności na rzecz tych środowisk. Komisja 

pozytywnie ocenia realizację programu w zakresie tworzenia mieszkańcom miasta Cieszyna  

warunków do udziału w życiu społecznym. 

 

Czesław Banot – odnoszą się do obszaru – Bezrobocie, zwrócił uwagę, iż w tej części nie 

ujęto bezrobocia wśród osób niepełnosprawnych. Ocenia się, że 16% naszego społeczeństwa 

to osoby niepełnosprawne, stąd wydaje się, że w tym zakresie należałoby wzmocnić działania.  

Poinformował, że stowarzyszenie w którym działa, znalazło pracę dla 14 osób 

niepełnosprawnych. Ponadto powiedział, że w obszarze – Niepełnosprawność w punkcie 1 d) 

„Wspieranie i inicjowanie zadań związanych z likwidacją barier architektonicznych 

i komunikacyjnych…” wypisano „pobożne życzenia”. Odniósł się kolejno do poszczególnych 

działań. Zaapelował o wspieranie stowarzyszeń w dopominaniu się o równe szanse 

w poruszaniu się po naszym mieście.  

 

Ad 8. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił Raport z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii Miasta 

Cieszyna na rok 2013 i efektów jego realizacji. Poprosił o opinię do tego raportu 

Przewodniczącą Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Patologii Społecznej. 
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Janina Cichomska – odczytała treść opinii Komisji Zdrowia: Komisja pozytywnie ocenia 

realizację Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii w 2013 roku. Cel główny programu  realizowany był poprzez 

6 celów szczegółowych i 15 zadań. Na uwagę zasługuje ogromne zróżnicowanie  

podejmowanych w programie działań, mnogość podmiotów je realizujących i coraz większa 

liczba uczestników programu. Biorąc pod uwagę, iż w ramach programu podejmowane są 

szerokie  działania edukacyjne i uprzedzające, realizowane są zadania posiadające charakter 

alternatyw, jest nadzieja, że kontynuacja programu skutkować będzie zahamowaniem 

dynamiki powstawania nowych problemów alkoholowych w naszym mieście. Komisja za 

celowe uznaje: skierowanie większych środków na profilaktykę szkolną, a konkretnie na 

podejmowane w jej ramach działania alternatywne, których celem będzie zaspokojenie 

ważnych  potrzeb (sukcesu, przynależności) oraz osiągnięcia satysfakcji życiowej poprzez 

zaangażowanie się  w pozytywną działalność (artystyczną, społeczną, sportową), jak również 

ukierunkowanie profilaktyki szkolnej na realne problemy i zagrożenia występujące w danej 

placówce edukacyjnej. 

 

Bolesław Zemła – z uwagi na brak głosów w dyskusji, przystąpił do realizacji kolejnego 

punktu porządku obrad. 

 

Ad 9. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 

2011 – 2013, za rok 2013. Poprosił o opinię do tego sprawozdania Przewodniczącą Komisji 

Zdrowia, Opieki Społecznej i Patologii Społecznej. 

 

Janina Cichomska – odczytała treść opinii Komisji Zdrowia:  Komisja po zapoznaniu się 

z kolejnym już, ostatnim sprawozdaniem z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy  w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar  Przemocy w rodzinie na lata 2011-2013 

stwierdza, że realizowane były wszystkie zadania ukierunkowane na osiągniecie zawartych  

w programie celów szczegółowych, a przez to zmniejszenie zjawiska przemocy w rodzinie 

 i problemów z  nim związanych. W ramach programu podejmowano działania kierowane do 

ogółu społeczeństwa (profilaktyczne, edukacyjne, informacyjne), do ofiar przemocy 

(opiekuńcze, terapeutyczne, psychologiczne), sprawców przemocy (izolujące, edukacyjno-

korekcyjne). W realizację programu oprócz Zespołu Interdyscyplinarnego i MOPS 

zaangażowanych  było również szereg instytucji, w tym: Komenda Powiatowa Policji,  

Służby Kuratorskie Sądu Rejonowego, Prokuratura,  szkoły wszystkich szczebli, placówki 

ochrony zdrowia, Szpital Śląski, liczne organizacje pozarządowe (Stowarzyszenie Pomocy 

Wzajemnej „Być Razem”, TPD, Stowarzyszenie „ Nasze Dzieci”, Cieszyńskie 

Stowarzyszenie Ochrony Zdrowia Psychicznego „Więź”) oraz ośrodki wsparcia - Powiatowy 

Ośrodek Wsparcia dla Osób Dotkniętych Przemocą i  Dom Matki i Dziecka  „Słonecznik”. 

Ocena skuteczności działań podejmowanych w ramach programu jest trudna, ponieważ przed 

rozpoczęciem realizacji programu nie zdiagnozowano skali problemu przemocy w mieście.  

Ponadto  trudno określić docelową grupę rodzin szczególnie zagrożonych przemocą, którą 

należałoby objąć profilaktyką. Za wymierny efekt realizacji programu, Komisja przyjmuje 

fakt zamknięcia w procedurze „Niebieskie Karty” 42 ze 169  Kart  z lat 2011-2013. 

W realizacji pozostają nadal 122 programy w procedurze „Niebieskie Karty” w  tym 69 

z 2013 roku.  Środki finansowe wyodrębnione w budżecie miasta  jako zadania celowe  na 

przeciwdziałanie przemocy w rodzinie były bardzo  małe i wynosiły w 2013 roku  4.303,18 zł 

. 
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Komisja pozytywnie ocenia realizację Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

i Ochrony Ofiar Przemocy za rok 2013. 

 

Bolesław Zemła – z uwagi na brak głosów w dyskusji, przystąpił do realizacji kolejnego 

punktu porządku obrad. 

 

Ad 10. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił Sprawozdanie  z  działalności  Zespołu  Interdyscyplinarnego  

do  spraw Przeciwdziałania  Przemocy  w  Rodzinie  w  roku  2013. Poprosił o opinię do tego 

sprawozdania Przewodniczącą Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Patologii Społecznej. 

 

Janina Cichomska – odczytała treść opinii Komisji Zdrowia: Na podstawie przedłożonego 

przez Zespół Interdyscyplinarny do spraw Przeciwdziałania Przemocy  sprawozdania 

z działalności, Komisja pozytywnie ocenia podejmowane przez Zespół działania w ramach 

Procedury „Niebieskie Karty”. Pozytywnie oceniamy również działania upowszechniające 

informację o systemie przeciwdziałania przemocy, działania edukacyjne  dla pracowników 

instytucji, z których  są delegowani członkowie Zespołu oraz kontynuację realizacji  lokalnej 

kampanii  informacyjnej  na temat przemocy w rodzinie i form pomagania, zorganizowanej  

w ramach programu „Stop przemocy – spróbujmy inaczej”. Za celowe i uzasadnione  

uważamy uczestnictwo członków Zespołu  w szkoleniach i konferencjach  mających na celu 

poszerzanie wiedzy tematycznej w zakresie merytorycznym i programowym z tematyki 

przemocy, pomocy osobom w kryzysie oraz realizacji procedury „Niebieskie Karty”. 

Zdaniem Komisji,  Zespół Interdyscyplinarny do Spraw Przeciwdziałania Przemocy bardzo 

dobrze wypełnia zadania w zakresie integrowania i koordynowania działań wielu podmiotów 

oraz specjalistów w zakresie przeciwdziałania przemocy. 

 

Bolesław Zemła – z uwagi na brak głosów w dyskusji, przystąpił do realizacji kolejnego 

punktu porządku obrad. Wcześniej jednakże zapytał o rozstrzygnięty konkurs na Kierownika 

MOPS-u. Zwrócił się z pytaniem, kto został wyłoniony na to stanowisko oraz czy ta osoba 

jest obecna na dzisiejszej sesji? 

 

Burmistrz Miasta – odpowiedział, że Kierownikiem Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Cieszynie został Pan Mirosław Zawada. Nie jest on obecny na dzisiejszej sesji, gdyż 

rozpoczyna pracę  z dniem 1 kwietnia br. 

 

Ad 11. 

Ad 11.1. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie przyznania Nagrody Miasta 

Cieszyna za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony 

kultury. Przypomniał, że w roku bieżącym wnioski o przyznanie nagrody złożyli: Klub 

Radnych „Niezależni” dla Pani Aliny Rakowskiej,  Macierz Ziemi Cieszyńskiej dla Pani 

Beaty Sabath,   Świetlica Krytyki Politycznej „Na Granicy” dla Pani Urszuli Morcinek,  

Państwo Marta Kawulok, Piotr Tomica i Krzysztof Wantulok dla Pana Ludwika Mendrocha, 

Stowarzyszenie „Delta Partner” dla Państwa Joanny Rzepka- Dziedzic i Łukasza Dziedzic, 

Stowarzyszenie Klub Kobiet Kreatywnych dla Pani Romy Rojowskiej. Powiedział, że 

wnioskodawcy przedstawili sylwetki kandydatów i ich bogaty dorobek w dziedzinie 

twórczości artystycznej oraz upowszechniania kultury, konkludując, iż ich wieloletnia 

działalność w pełni zasługuje na Nagrodę Miasta Cieszyna. Przypomniał, że uchwała Rady 
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Miejskiej Cieszyna dopuszcza przyznanie w jednym roku kalendarzowym do trzech Nagród 

Miasta Cieszyna za osiągnięcia w w/w dziedzinach. Zaproponował przeprowadzenie 

głosowania jawnego imiennego, polegającego na tym, że nazwiska Państwa Radnych będą 

wymieniane w kolejności alfabetycznej, każdy z Państwa będzie poproszony o podanie 

nazwisk maksimum trzech kandydatów do Nagrody. 

 

Czesław Banot – zgłosił kandydatury Pani Aliny Rakowskiej, Pani Beaty Sabath, Pana 

Ludwika Mendrocha. 

 

Halina Bocheńska  – zgłosiła kandydatury Pani Aliny Rakowskiej, Pani Beaty Sabath, Pana 

Ludwika Mendrocha. 

 

Janina Cichomska – zgłosiła kandydatury Pani Urszuli Morcinek, Państwa Joanny 

Rzepka-Dziedzic i Łukasza Dziedzic, Pana Ludwika Mendrocha. 

 

Krzysztof Herok – zgłosił kandydatury Pani Aliny Rakowskiej, Pani Beaty Sabath, Pana 

Ludwika Mendrocha. 

 

Kazimierz Kabiesz – zgłosił kandydatury Pani Aliny Rakowskiej, Pani Beaty Sabath, Pana 

Ludwika Mendrocha. 

 

Krzysztof Kasztura – zgłosił kandydatury Pani Aliny Rakowskiej, Pani Beaty Sabath, Pana 

Ludwika Mendrocha. 

 

Kazimierz Kawulok – zgłosił kandydatury Pani Aliny Rakowskiej, Pani Beaty Sabath, Pana 

Ludwika Mendrocha. 

 

Maria Liwczak – zgłosiła kandydatury Pani Aliny Rakowskiej, Pani Beaty Sabath, Pana 

Ludwika Mendrocha. 

 

Andrzej Łukasiak – zgłosił kandydatury Pani Aliny Rakowskiej, Pani Beaty Sabath, Pana 

Ludwika Mendrocha. 

 

Władysław Macura – zgłosił kandydatury Pani Aliny Rakowskiej, Pani Beaty Sabath, Pana 

Ludwika Mendrocha. 

 

Eugeniusz Raabe - – zgłosił kandydatury Pani Aliny Rakowskiej, Pani Beaty Sabath, Pana 

Ludwika Mendrocha. 

 

Stefan Rainda – zgłosił kandydatury Pani Aliny Rakowskiej, Pani Beaty Sabath, Pana 

Ludwika Mendrocha. 

 

Piotr Sikora – zgłosił kandydatury Pani Aliny Rakowskiej, Pani Beaty Sabath, Pana Ludwika 

Mendrocha. 

 

Andrzej Staniszewski  – zgłosił kandydatury Pani Aliny Rakowskiej, Pani Beaty Sabath, Pana 

Ludwika Mendrocha. 

 

Piotr Tomica – zgłosił kandydatury Pani Aliny Rakowskiej, Pani Beaty Sabath, Pana Ludwika 

Mendrocha. 
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Krzysztof Wantulok - – zgłosił kandydatury Pani Aliny Rakowskiej, Pani Beaty Sabath, Pana 

Ludwika Mendrocha. 

 

Alicja Wlach – zgłosiła kandydatury Pani Aliny Rakowskiej, Pani Beaty Sabath, Pana 

Ludwika Mendrocha. 

 

Adam Wójtowicz – zgłosił kandydatury Pani Aliny Rakowskiej, Pani Beaty Sabath, Pana 

Ludwika Mendrocha. 

 

Bolesław Zemła – zgłosił kandydatury Pani Aliny Rakowskiej, Pani Beaty Sabath, Pana 

Ludwika Mendrocha. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił wyniki głosowania: Pani Alina Rakowska otrzymała 19 

głosów, Pani Beata Sabath otrzymała również 19 głosów, Pan Ludwik Mendroch otrzymał 20 

głosów, Państwo Joanna Rzepka- Dziedzic i Łukasz Dziedzic otrzymali 1 głos, Pani Urszula 

Morcinek otrzymała również 1 głos, Pani Roma Rojowska głosów nie otrzymała. 

 

Rada w głosowaniu jawnym imiennym zdecydowała, że Nagrody Miasta Cieszyna za 

osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury 

otrzymają:  Pani Alina Rakowska, Pani Beata Sabath, Pan Ludwik Mendroch. 

 

Ad 11.2. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe 

odprowadzanie ścieków. Poprosił o opinię do tego projektu uchwały Przewodniczącego 

Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska. 

 

Kazimierz Kabiesz – poinformował, że Komisja w/w projekt uchwały zaopiniowała 

pozytywnie. 

 

Maria Liwczak – przedstawiła również pozytywną opinię Komisji Rozwoju, Gospodarki 

i Finansów. 

 

Bolesław Zemła – z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 14 głosami za, przy 1 głosie przeciw i 5 głosach wstrzymujących 

się. 

 

Ad 11.3. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków, znajdujących się na terenie miasta Cieszyna. Powiedział, że Państwu Radnym 

został przedłożony projekt II powyższej uchwały, stąd poprosił Burmistrza Miasta 

o uzasadnienie do autopoprawki. 

 

Burmistrz Miasta – poinformował, że wyszczególnione w projekcie uchwały kwoty dotacji 

przypisane Wspólnocie Mieszkaniowej pl. Św. Krzyża 1 oraz Wspólnocie Mieszkaniowej 
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Głęboka 11,  odpowiadają udziałom w nieruchomości przypadającym na innych niż Gmina 

Cieszyn członków danej Wspólnoty. Aby rozstrzygnięcie zawarte w uchwale Rady było 

jednoznacznie interpretowane, konieczne jest uściślenie treści §1 ust. 4 i 5 poprzez wskazanie, 

że dotacja jest udzielona w zakresie udziałów nienależących do Gminy Cieszyn.  

 

Bolesław Zemła – poprosił o opinię do tego projektu uchwały Przewodniczącą Komisji 

Rozwoju, Gospodarki i Finansów.  

 

Maria Liwczak – przedstawiła wniosek Komisji, aby w §1 pierwotnej wersji projektu uchwały 

– „Udzielić dotacji…” wykreślić ust. 5 w brzmieniu: „Wspólnocie   Mieszkaniowej pl. Św. 

Krzyża   na wykonanie przebudowy szybu windowego, polegającej na dostosowaniu szybu do 

wymagań Urzędu Dozoru Technicznego, w budynku o adresie  pl. Św. Krzyża 1, 

w wysokości 10.3000 zł”. O powyższą kwotę Komisja proponuje zwiększyć wysokość dotacji 

planowanej na wykonanie prac konserwatorsko-remontowych elewacji budynku przy 

ul. Górny Rynek 6 w Cieszynie. Tym samym w §1 ust.2  - kwota 36.700 zł zmieniłaby się na 

47.000 zł. Jednocześnie brzmienie §1 ust. 5 należałoby wpisać w § 2 – „Odmówić udzielenia 

dotacji…”, jako ust. 4. Uzasadniając wniosek powiedziała, że winda w budynku jest mało 

dostępna dla społeczności lokalnej i turystów, jedynie dla mieszkańców kamienicy. 

Administratorem obiektu jest ZAPON, wyraziła nadzieje, że być może znajdą się inne 

możliwości realizacji tego zadania w tym roku, bądź też można ponowić wniosek o dotację 

w przyszłym roku. Ponadto wspomniała, że wniosek o dotacje na remont elewacji budynku 

przy ul. Górny Rynek 6 był już składany i rozpatrywany w ubiegłym roku, dotacja została 

udzielona w kwocie 45.000zł, jednakże prace remontowe nie zostały rozpoczęte. Stało się tak 

nie z winy wnioskodawcy lecz procedur, a dokładnie długiego oczekiwania na wydanie opinii 

przez konserwatora zabytków. Dotacja ta została zwrócona do budżetu Miasta. Obecnie stan 

elewacji budynku stanowi zagrożenie dla otoczenia i wymaga pilnych prac konserwatorskich. 

 

Adam Wójtowicz – poinformował, że Komisja Urbanistyki, Architektury i Ochrony  

Zabytków znając treść wniosku Komisji Rozwoju, Gospodarki i Finansów, po długotrwałej 

i burzliwej dyskusji, 4 głosami za, przy 1 głosie przeciw, poparła projekt uchwały w wersji 

przedstawionej przez Burmistrza Miasta. 

 

Alicja Wlach – stwierdziła, że Jej zdaniem winda w budynku przy pl. Św. Krzyża 1,  jedyna 

taka starego typu, zabytkowa winda w Cieszynie, powinna znaleźć odzwierciedlenie 

w naszym głosowaniu, skoro Wspólnota Mieszkaniowa wnioskuje o dofinansowanie jej 

remontu. Fakt, że mieści się w budynku mieszkalno – użytkowym, nie powinno w tym 

wypadku mieć znaczenia. Stwierdziła, że można z zarządcą tego budynku poczynić 

uzgodnienia, na jakich zasadach byłaby możliwość udostępniania jej zwiedzania turystom, 

czy to zorganizowanym z przewodnikiem, czy ogólnie. Ponadto na elewacji budynku leżałoby 

umieścić stosowną tablicę, informującą o takim zabytku. Dodała, że w budynku tym od strony 

podwórza jest również zabytkowy portal, który także należałoby udostępnić zwiedzającym.    

 

Czesław Banot – przychylił się do głosu Pani Radnej, uznając, że winda powinna zostać 

udostępniona jako zabytek techniki, podobnie jak Muzeum Drukarstwa. Jest tylko kwestia 

dogadania się z właścicielami, mieszkańcami, przewodnikami co do oglądania windy, będącej 

na pewno atrakcją turystyczną. Opowiedział się również za dofinansowaniem remontu tej 

windy. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie wniosek Komisji Rozwoju, Gospodarki i Finansów 

o wykreślenie w §1 ust. 5 i przeniesienie kwoty 10.300 zł do ust. 2 w tym samym paragrafie, 
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zamianę kwoty 36.700 zł na kwotę 47.000 zł, przeniesienie brzmienia zapisu §1 ust. 5 do §2 

ust. 4. 

 

Za w/w wnioskiem głosowało 9 Radnych, przeciwko wnioskowi głosowało 11 Radnych. 

Wniosek Komisji Rozwoju, Gospodarki i Finansów został przez Radę odrzucony. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji 

na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków, znajdujących się na terenie miasta Cieszyna, oznaczony jako projekt II. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 13 głosami za, przy 4 głosach przeciw i 3 głosach 

wstrzymujących się. 

 

Ad 11.4. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały 

Nr XLVI/342/97 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 15 maja 1997 roku  w  sprawie  

zatwierdzenia  i  wdrożenia  Miejskiego Programu Segregacji  Odpadów  Komunalnych 

 w Cieszynie. 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, w/w projekt uchwały poddał pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie uchylenia uchwały Nr XLVI/342/97 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 15 

maja 1997 roku  w  sprawie  zatwierdzenia  i  wdrożenia  Miejskiego Programu Segregacji  

Odpadów  Komunalnych w Cieszynie, Rada przyjęła jednogłośnie, 19 głosami za. 

 

Ad 11.5. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie utworzenia odrębnych 

obwodów głosowania w wyborach do Parlamentu  Europejskiego w dniu 25 maja 2014 roku. 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, w/w projekt uchwały poddał pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania w wyborach do Parlamentu  

Europejskiego w dniu 25 maja 2014 roku, Rada przyjęła jednogłośnie, 19 głosami za. 

 

Ad 11.6. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

podziału Gminy Cieszyn na stale obwody głosowania, ustalenia ich granic, numerów oraz 

siedzib obwodowych komisji  wyborczych. 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, w/w projekt uchwały poddał pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie zmiany uchwały w sprawie podziału Gminy Cieszyn na stale obwody 

głosowania, ustalenia ich granic, numerów oraz siedzib obwodowych komisji  wyborczych 

Rada przyjęła jednogłośnie, 19 głosami za. 

 

Ad 11.7. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

podziału Gminy Cieszyn na okręgi wyborcze oraz ustalenia ich granic, numerów i liczby 

radnych wybieranych w każdym okręgu. 
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Z uwagi na brak głosów w dyskusji, w/w projekt uchwały poddał pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie zmiany uchwały w sprawie podziału Gminy Cieszyn na okręgi wyborcze 

oraz ustalenia ich granic, numerów i liczby radnych wybieranych w każdym okręgu, Rada 

przyjęła jednogłośnie, 19 głosami za. 

 

Ad 11.8. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie stanowienia o kierunkach działania 

Burmistrza Miasta Cieszyna, polegających na  przygotowaniu  i realizacji  przedsięwzięcia  

zmierzającego  do kompleksowego  zagospodarowania  i  modernizacji  nieruchomości 

stanowiących  własność  Gminy Cieszyn. Przypomniał, że wnioskodawcami projektu 

uchwały są radni Kazimierz Kabiesz, Andrzej Staniszewski, Bolesław Zemła. Przedstawiając 

uzasadnienie do tego projektu uchwały przypomniał, że Gmina Cieszyn jest właścicielem 

nieruchomości położonych w rejonie ul. Katowickiej, ul. Kolejowej, ul. Stawowej i ul. 

Sarkandra, które są obecnie częściowo wykorzystywane na funkcjonowanie targowiska 

miejskiego oraz częściowo na cele parkingowe. Tereny zabudowane (budynek byłej 

„Termiki”) są wynajęte podmiotom zewnętrznym na prowadzenie działalności gospodarczej. 

Aktualny stan, sposób wykorzystania i wizerunek powyższych nieruchomości jest dalece 

niezadowalający i dlatego uzasadniona jest konieczność podjęcia pilnych działań 

zmierzających do kompleksowej ich modernizacji oraz docelowego zagospodarowania. 

Zawiązanie spółki pozwoli na pozyskanie środków finansowych, których brak w budżecie 

miasta, a jednocześnie zapewni wpływ miasta na sposób zagospodarowania przedmiotowych 

nieruchomości. Jednocześnie dalsze pozostawanie targowisk w administrowaniu MZD nie 

zapewni oczekiwanych przez mieszkańców zmian. Z jednej strony wynika to z braku 

w budżecie miasta wielomilionowych środków finansowych na modernizację targowisk, 

z drugiej priorytetem działalności MZD powinno być bieżące utrzymanie, remonty i budowa 

dróg gminnych wraz z towarzyszącą infrastrukturą. Reasumując, obecny sposób 

zagospodarowania tak atrakcyjnych terenów w centrum miasta uznać należy za dalece 

niewystarczający i nieodpowiadający oczekiwaniom mieszkańcom miasta Cieszyna. Należy 

zauważyć, że sprzedaż nie daje pewności podjęcia przez nowego właściciela pożądanych 

działań. Tylko powołanie spółki celowej daje możliwość i gwarancję, że na kierunek i zakres 

przedsięwzięć realizowanych na przedmiotowych nieruchomościach miasto będzie miało 

pełną kontrolę i stały nadzór. Jednocześnie sprzedaż nieruchomości zapewni jednorazowy 

„zastrzyk finansowy” do  budżetu miasta, a funkcjonowanie np. spółki celowej powinno 

przynieść stały, wieloletni dopływ środków finansowych wypracowanych przez ten podmiot.   

 

Adam Wójtowicz – powiedział, że czytając projekt uchwały i uzasadnienie odnosi się 

wrażenie, że ma ona dać zielone światło do powołania spółki celowej. Jeśli tak by się stało, to 

ani Rada Miejska, ani mieszkańcy nie będą mieli żadnego wpływu na realizację zadania  

planowanego w tym miejscu. Wspomniał o planach przekazania aportem budynku dawnej 

„Termiki” do ZBM, co nie doszło do skutku. Z projektu uchwały wynika, że „Termika” także 

zostałaby przekazana do tej spółki celowej i znowu tracimy kontrolę nad zagospodarowaniem 

kolejnego budynku. Powiedział, że na wczorajszym posiedzeniu, członkowie Komisji  

dowiedzieli się o złożonym wniosku dotyczącym opracowania wstępnego zagospodarowania 

terenu byłego lodowiska przy ul. św. Sarkandra. Odnosi wrażenie, że jest jakiś plan na 

zrobienie czegoś w tym miejscu, ale nie wiemy co pomysłodawcy zamierzają zrobić na tym 

terenie. 
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Bolesław Zemła – w imieniu wnioskodawców powiedział, że na tym etapie nie ma prac nad 

koncepcjami, ani pomysłami, to jest rola Pana Burmistrza. Chodzi tylko o upoważnienie 

Burmistrza do prac koncepcyjnych, czy projektowych. Pomysłem na funkcjonowanie tego 

przedsięwzięcia jest to, aby Gmina nie wydatkowała środków finansowych. 

 

Adam Wójtowicz – zacytował fragment uzasadnienie do projektu uchwały „Zawiązanie 

spółki pozwoli na pozyskanie środków finansowych, których brak w budżecie Miasta…” 

 

Bolesław Zemła – powiedział, że chodzi o środki pozabudżetowe. 

 

Adam Wójtowicz – zapytał, dlaczego chcemy zawiązać spółkę aby pozyskać środki 

zewnętrzne? Dajmy to inwestorowi zewnętrznemu, zróbmy tak jak w przypadku węzła 

przesiadkowego – zróbmy plan,  konkurs, pokażmy co chcemy w  tym miejscu zrobić. 

 

Alicja Wlach – zapytała, jaką mamy kontrolę nad wszystkimi spółkami, które zostały 

przekształcone w gminne zakłady budżetowe? Żadną. Tereny wymienione w projekcie 

uchwały są jedynymi, którymi Gmina w centrum Cieszyna jeszcze dysponuje. Straciliśmy 

okazję nabycia terenów po bazie PKS-u, a teraz mielibyśmy się pozbyć kolejnego terenu, nie 

wiadomo dlaczego. Odnosząc się do zapisu §2 mówiącego o powołaniu spółki celowej 

zapytała, kto ma powołać tę spółkę, bo jeśli ma to być spółka Gminy, to trzeba na nią łożyć 

dofinansowanie, a jeśli miałaby to być spółka zewnętrza, to nie trzeba jej powoływać. 

Oczekuje wyjaśnień, jak taka spółka miałaby funkcjonować. Jej zdaniem działania powinny 

być odwrotne – jeśli pojawiliby się inwestorzy, to wtedy można by do tematu powrócić. 

 

Burmistrz Miasta – powiedział, że projekt uchwały przygotowany jest w sposób prawidłowy, 

jeśli Państwo ja podejmiecie, to zobowiążecie Burmistrza do działań inicjujących. Podkreślił, 

że zarówno powołanie spółki, jak i ewentualne wyposażenie w majątek w postacie aportu, 

należy do wyłącznej kompetencji Rady Miejskiej. 

 

Bolesław Zemła – dodał, że powołanie spółki wymaga podjęcie odrębnej uchwały Rady 

Miejskiej. 

 

Alicja Wlach – stwierdziła, że właśnie wyposażenie w majątek wiąże się z budżetowaniem,  

a w uzasadnieniu do projektu uchwały jest mowa, że ma to służyć temu, aby nie trzeba było 

tych działań finansować  z budżetu Gminy. 

 

Bolesław Zemła – powiedział, że trzeba podjąć takie działania, aby nie wydatkować środków 

z budżetu Miasta. 

 

Alicja Wlach – stwierdziła, że nie da się tego zrobić, gdyby Gmina miała powołać tę spółkę. 

Nie można spółce dać aportu równemu 0, gdyż już sam grunt będzie wartością. 

 

Halina Bocheńska – zapytała, dlaczego pomysłu lepszego zagospodarowania terenów 

o których mowa, nie można zrealizować poprzez partnerstwo publiczno – prywatne, które 

byłoby łatwiejszym wyjściem i jasną sytuacją, bez powoływania spółek. Niepokojącym jest 

również fakt, że w przypadku powołania spółki, aportem do spółki byłby wniesiony pokaźny 

majątek gruntu.  
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Bolesław Zemła – powiedział, że spółka celowa może być jak najbardziej w formie spółki na 

podstawie ustawy o partnerstwie publiczno – prywatnym, stąd takie rozwiązanie też jest 

możliwe. 

 

Piotr Tomica – stwierdził, że  intencje wnioskodawców były bardzo prawidłowe, wzniosłe 

i uzasadnione, nie mniej Jego zdaniem brzmienie §2 w tym projekcie uchwały na dzień 

dzisiejszy jest zbędny. Złożył wniosek o wykreślenie z projektu uchwały §2. 

 

Krzysztof Herok – powiedział, że jeśli wykreślilibyśmy §2 wówczas Rada nie musi uchwałą 

motywować Pana Burmistrza do działania, ponieważ to jest w jego kompetencjach. 

Przypomniał, że rok temu Rada dała upoważnienie Burmistrzowi co do budynku dawnej 

„Termiki”, gdzie w drodze bezprzetargowej można wynajmować nieruchomość przez okres 

dłuższy niż 3 lata. Zapytał, czy coś się dzieje w tym kierunku. 

 

Alicja Wlach – złożyła wniosek, aby nie podejmować tego projektu uchwały. Powiedziała, że 

w obecnym stanie zarządzania tymi nieruchomościami, nic nie stoi na przeszkodzie, aby takie 

działania podejmować, w celu zmiany wizerunku, poszukiwania inwestorów, czy 

przedstawienia Radzie jakiś innych sposobów, czy ofert. Uchwała nie jest do tego potrzebna. 

 

Adam Wójtowicz – stwierdził, że uchwała byłaby zasadna, ponieważ kończy się kadencja,  

a Burmistrz nic w tej kwestii nie zrobił. Projekt uchwały został złożony nie przez Burmistrza, 

tylko przez grupę radnych. Zwrócił się jednakże z pytaniem, dlaczego taki projekt został 

złożony dopiero na koniec kadencji. 

 

Bolesław Zemła – odpowiadając na pytanie Pana radnego dlaczego tak późno, stwierdził, że 

może na zasadzie „Lepiej późno niż wcale”. Zgodził się z Panem radnym Piotrem Tomicą, że 

może §2 jest niepotrzebny, ale zaproponował, aby ukierunkować działania Pana Burmistrza, 

żeby zaczęło się coś dziać wokół targowiska. 

 

Adam Wójtowicz – zgadzając się z przedmówcą, przypomniał jednakże, że już w pierwszym 

roku obecnej kadencji członkowie Komisji Gospodarki Komunalnej i Komisji Urbanistyki 

oglądali targowisko i już wtedy była mową, że trzeba coś z tym zrobić. Były wówczas zarysy 

różnych pomysłów, natomiast teraz nie wiemy jaki jest zamysł wnioskodawców. 

 

Andrzej Łukasiak – stwierdził, że podejmowanie uchwały niewiele zmieni. Działania w tym 

kierunku należy podjąć wówczas, kiedy znajdzie się ktoś zainteresowany zmianą 

zagospodarowania budynku dawnej „Termiki”, czy terenu obecnego targowiska. 

 

Alicja Wlach – opowiedziała się za pozostawieniem tego tematu Radzie następnej kadencji, 

przedkładanie teraz takiego projektu uchwały uznała za zbyt późne. 

 

Halina Bocheńska – zapytała, ile lat temu stoiska na targowisku przemysłowym zostały 

zmodernizowane, gdyż w części około  80% są to stoiska  nowe.  

 

Burmistrz Miasta – odpowiedział, że na bieżąco modernizowane są pojedyncze punkty  

handlowe, natomiast większa modernizacja miała miejsce w poprzedniej kadencji. 

 

Halina Bocheńska – powiedziała, że stoiska wyglądają w miarę dobrze, ich modernizacja 

kosztowała na pewno mnóstwo pieniędzy, stąd  poddała pod rozwagę, czy stać nas na takie 

nieprzemyślane wydatkowanie środków. 



17 
 

  

Eugeniusz Raabe – zapytał, czy ktoś badał, na ile zmalała ilość handlujących na targowisku. 

Celowym byłoby również wskazanie, gdzie obecnie sprzedający, będą mogli w przyszłości 

handlować, rozumie się, że w bardzo dobrych, dogodnych warunkach. 

 

Krzysztof Kasztura – powiedział, że targowisko jest pewną historią tego miasta. Zgodził się, 

że teren targowiska jest bardzo atrakcyjny, ale jest również bardzo trudny do podjęcia 

szybkich decyzji, z uwagi na to, że występują tam różne formy własności. Stwierdził, że 

trzeba coś zrobić, ale nie teraz. Do końca obecnej kadencji jest zbyt mało czasu, aby 

rozsądnie na ten temat porozmawiać i wypracować jakąś strategię. Powiedział, że będzie 

głosował przeciwko temu projektowi uchwały, gdyż nie jest przekonany, że musimy to w tym 

trybie i w takiej formie przyjmować. 

 

Janina Cichomska – powiedział, że jeśli mielibyśmy podejmować tę uchwałę, byłaby za 

zmianą zapisu §2 w ten sposób, aby zamiast wyrażenia „..podjęcia działań mających na celu 

powołanie spółki celowej…” wpisać „… mających na celu zagospodarowanie nieruchomości 

wskazanych w §1 w formule partnerstwa publiczno-partnerskiego”. Dodała, iż niestety, ale  

w tym przypadku łączyłoby się to również z kosztami, które Gmina musiałaby ponieść. 

 

Bolesław Zemła – przytaczając brzmienie art. 18 ust. 2 pkt 2 ustawy o samorządzie gminnym 

powiedział, że nie wykorzystujemy swojej siły jako Rada Miejska.  

 

Alicja Wlach – powiedziała, że w obecnej kadencji było omawianych wiele różnych tematów, 

kiedy to powinniśmy podjąć uchwałę o kierunkach działania dla Burmistrza. Powtórzyła, że 

rzucanie się z takim projektem w marcu jest zdecydowanie za późno. 

 

Krzysztof Kasztutra – stwierdził, iż jest ostatnią osobą, która by nie chciała tego terenu 

zagospodarować, ale trzeba rozróżnić decyzję głosowania podatku np. od psów od decyzji 

strategicznych, a to jest decyzja strategiczna. Konieczna jest koordynacja z architektami, 

urbanistami, społeczeństwem.  

 

Bolesław Zemła – przypomniał, że Pan radny Piotr Tomica składał wniosek o wykreślenie 

z projektu uchwały §2. Poddał wniosek pod głosowanie. 

 

Rada 10 głosami za, przy 3 głosach przeciw i 6 głosach wstrzymujących się, przyjęła wniosek 

o wykreślenie z projektu uchwały §2. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie stanowienia 

o kierunkach działania Burmistrza Miasta Cieszyna, polegających na przygotowaniu 

i realizacji  przedsięwzięcia  zmierzającego do kompleksowego zagospodarowania 

i  modernizacji  nieruchomości stanowiących  własność  Gminy Cieszyn -  bez brzmienia §2. 

 

Za przyjęciem w/w uchwały głosowało 7 radnych, przeciwko głosowało 13 radnych. 

Uchwała została przez Radę odrzucona. 

 

Ad 11.9. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie wprowadzenia na terenie 

miasta Cieszyna zwolnień niektórych nieruchomości z podatku od nieruchomości. 
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Z uwagi na brak głosów w dyskusji, w/w projekt uchwały poddał pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie wprowadzenia na terenie miasta Cieszyna zwolnień niektórych 

nieruchomości z podatku od nieruchomości, Rada przyjęła jednogłośnie, 19 głosami za. 

 

Ad 11.10. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił  projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta Cieszyna 

na 2014 rok. Poprosił o opinię do tego projektu uchwały Przewodniczącą Komisji Rozwoju, 

Gospodarki i Finansów.  

 

Maria Liwczak – powiedziała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 

natomiast poprosiła o przygotowanie wyjaśnień dotyczących działalności Ośrodka Terapii 

Ruchowej dla Osób Trzeciego Wieku, w którym prowadzone są przez MOPS zajęcia 

ogólnorozwojowe oraz zajęcia z pływania.  Takie wyjaśnienia Komisja otrzymała na piśmie, 

odczytała ich treść: „Działania Ośrodka Terapii Ruchowej dla Osób Trzeciego Wieku 

prowadzone są przez MOSiR od wielu lat. Program obejmuje zajęcia w wymiarze 3 godziny 

tygodniowo – 2 godziny na basenie i 1 godzina na Sali oraz dodatkowo zajęcia w plenerze. W 

zajęciach bierze udział co roku około 50-60 osób pod okiem stałej, wykwalifikowanej kadry 

instruktorskiej, prowadzącej zajęcia. Dodatkowo uczestnicy objęci są raz-dwa razy w roku 

badaniami lekarskimi. Przy współpracy ze Śląskim Towarzystwem Krzewienia Kultury 

Fizycznej MOSiR opracował własne programy zajęć, w których do podstawowych form 

ruchu należą: różne formy gimnastyki… zajęcia na basenie… uproszczone gry zespołowe, 

gry rekreacyjne, zajęcia w plenerze… wycieczki piesze. W zakresie naboru uczestników zajęć 

MOSiR współpracuje od wielu lat z Cieszyńskim Uniwersytetem III Wieku…”.  

 

Czesław Banot – powiedział, że jest zaskoczony podaną ilością działań prowadzonych na 

rzecz osób z problemami kręgosłupa. Nigdzie do tej pory nie spotkał się z taką informacją. 

Chciałby wiedzieć dokładnie kto się tym zajmuje, kto prowadzi te zajęcia. 

 

Adam Wójtowicz – stwierdził, że jest wstrząśnięty gdyż pracując wcześniej w Komisji 

Rewizyjnej, była prowadzona skrupulatna kontrola w MOSiR. Pan Dyrektor wówczas mówił, 

że MOSiR nie prowadzi żadnych zajęć. Jest koordynatorem, inicjatorem, organizatorem, ale 

sam nie prowadzi żadnych zajęć. Poddał pod rozwagę przeprowadzenie ponownej kontroli  

w MOSiR. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta 

Cieszyna na 2014 rok. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 14 głosami za, przy 1 głosie przeciw i 5 głosach wstrzymujących 

się. 

 

 

Ad 11.11. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Cieszyna na lata  2014–2025. 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, w/w projekt uchwały poddał pod głosowanie. 
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Uchwałę  w  sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta  Cieszyna  na lata 

2014 – 2025, Rada przyjęła 15 głosami za,  przy 1 głosie  przeciw i 4 głosach wstrzymujących 

się. 

 

Ad 12. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił Sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności za okres 

od 19 lutego 2014 roku do 17 marca 2014 roku. Do materiału pisemnego pytania złożyli Pan 

radny Adam Wójtowicz oraz Pan radny Czesław Banot. 

 

Ad 13. 

 

Bolesław Zemła – powiedział, że ponieważ Wiceprzewodnicząca Rady Pani Marta Kawulok 

musiała wcześniej opuścić sesję, prowadzenie obrad w punkcie - Interpelacje, wnioski 

 i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski  i zapytania radnych przekazuje 

Wiceprzewodniczącej Rady Pani Halinie Bocheńskiej. 

 

Halina Bocheńska – poinformowała, że Pan radny Czesław Banot w okresie między sesjami 

złożył cztery zapytania, z których trzy doczekały się odpowiedzi. Dotyczyły one: składu 

komisji konkursowych w MOSiR;  wstrzymania wypłat stypendiów za osiągnięcia w nauce 

i sporcie;  komisji konkursowych przyznających dotacje na realizację zdań z zakresu kultury 

fizycznej, turystyki i krajoznawstwa oraz stypendiów sportowych. Pan radny otrzymał 

również odpowiedź na interpelację dotyczącą przerw w dostawie energii elektrycznej na ul. 

Hallera oraz remontu chodnika wzdłuż tej ulicy. Zapytała, czy odpowiedzi są dla Pana 

radnego zadawalające? 

 

Czesław Banot – powiedział, że większość odpowiedzi jest satysfakcjonująca, jedynie nie 

zadawala go odpowiedź na zapytanie dotyczące składu komisji konkursowych. 

Przewodniczącym komisji jest Dyrektor MOSiR-u, a członkami współpracownicy Pana 

Dyrektora. Brakuje osoby „z zewnątrz”, która mogłaby podejmować bezstronne decyzje i nie 

była uzależniona od swojego Dyrektora.  

 

BM Jan Matuszek – poinformował, że zaproszenie do udziału w pracach tych komisji było 

skierowane w stosunku do wszystkich komisji konkursowych. Do sportu nie zgłosił się nikt, 

stąd pretensje należy kierować do tych, którzy działając w organizacjach nie chcą zgłaszać 

swoich kandydatur do pracy w komisjach. 

 

Czesław Banot – powiedział, że być może nie wiedzą. Większość tych ludzi działa 

społecznie, trudno „wyłapać” te informacje w Biuletynie Informacji Publicznej. Jeśli byłaby 

taka informacja w „Wiadomościach Ratuszowych”, to prawdopodobnie członkowie 

stowarzyszeń takie ogłoszenie by zauważyli. 

 

BM Jan Matuszek – zapewnił, że wszystkie konkursy były potraktowane w taki sam sposób. 

Stwierdził, że do stowarzyszeń zainteresowanych działalnością w zakresie kultury informacja 

dotarła, w zakresie sportu – nie dotarła. Wyraził ubolewanie z tego powodu, ale dodał, iż 

wszyscy traktowani są tak samo. Problem zatem tkwi nie w tym, czy informacja była bardziej, 

czy mniej dostępna, tylko w chęciach. 

 

Eugeniusz Raabe – stwierdził, że Władzom Miasta chyba  też powinno zależeć na tym, aby 

skład komisji nie był tak jednoznacznie ukierunkowany.   
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BM Jan Matuszek – wyjaśnił, że jeśli jest do merytorycznego rozstrzygnięcia sprawa 

techniczna i zajmuje się tym komisja, to dla kontroli tego co dzieje się w tej komisji był 

przewidziany czynnik społeczny. Była prośba do tego czynnika, aby zechciał wziąć udział  

w pracach. Teraz Państwo macie pretensje do Burmistrza o to, że do urzędników nie 

„dokoptowano” kogoś, kto się nie zgłosił. Powiedział, że środowiska winne być 

zainteresowane tym, aby w takich działaniach uczestniczyć, zwłaszcza, iż zastrzeżenie jest 

takie, że nie mogą to być środowiska bezpośrednio zainteresowane, które składały wnioski 

o granty. Chodzi o kontrolę ściśle społeczną, zewnętrzną, która to ma oceniać. 

 

Czesław Banot – powiedział, że w Radzie działa Komisja Oświaty, Kultury i Sportu. Gdyby 

Komisja dostała taką informację, na pewno któryś z jej członków z przyjemnością 

uczestniczyłby w takiej komisji. 

 

Halina Bocheńska – poinformowała, że w okresie między sesjami Pani radna Janina 

Cichomska złożyła interpelację w sprawie niewłaściwego przypisania miejskich przystanków 

komunikacyjnych Powiatowi Cieszyńskiemu, jak również dwa wnioski dotyczące 

przeprowadzenia konsultacji w kwestii miejsc parkingowych na cieszyńskim Rynku oraz  

zgłoszenia potrzeb transportowych Miasta. Zapytała, czy odpowiedzi są dla Pani radnej 

zadawalające. 

 

Janina Cichomska – odniosła się do tematu transportu zbiorowego. Poinformowała, że 

w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa powiatowego pojawił się plan zrównoważonego 

transportu publicznego, do opracowania którego zobowiązany został Powiat Cieszyński. 

Obecnie jest on poddany konsultacjom. Zaapelowała do Rady Miejskiej, aby zapoznać się 

z tym planem i wypracować ewentualne wnioski, bądź uwagi. Osobiście do pewnych zapisów 

ujętych w tym planie ma  zastrzeżenia. Na pewno nie można się zgodzić z tym, że 

najważniejszym postulatem transportowym mieszkańców jest punktualność kursowania, 

a najmniej ważnym – wygoda podróżowania. Przedstawiała dane statystyczne na temat 

taboru, jakim dysponują przewoźnicy z naszego terenu. Złożyła wniosek, aby w trybie pilnym 

podjąć działania, zająć stanowisko, bądź ewentualnie zgłosić uwagi do powyższego planu.     

 

Halina Bocheńska – poinformowała, że w dniu dzisiejszym Pan radny Krzysztof Herok złożył 

dwie interpelacje i wniosek. Powiedziała, że sprawy w nich  poruszone zostaną przedstawione 

na następnej sesji Rady, kiedy będą już na nie odpowiedzi Pana Burmistrza. W okresie 

między sesjami Pan radny Krzysztof Kasztura złożył jedną interpelację i jeden wniosek, które 

jeszcze nie doczekały się odpowiedzi. Pan radny Andrzej Łukasiak złożył sześć zapytań, na 

trzy z nich Pan Burmistrz udzielił odpowiedzi. Dotyczyły one:  przystanków komunikacji na 

Al. Jana Łyska obok nowego mostu na rzece Puńcówce;  suchych, chorych drzew w Lasku 

Miejskim;  budynku cieszyńskiego Ratusza. Zapytała, czy odpowiedzi są dla Pana radnego 

zadawalające? 

 

Andrzej Łukasiak – dziękując za odpowiedzi na swoje zapytania, odniósł się kolejno do 

każdej z nich. 

 

Halina Bocheńska – powiedziała, że w okresie między sesjami Pani radna Alicja Wlach 

złożyła trzy interpelacje i dwa wnioski. Jedna interpelacja czeka na odpowiedź, natomiast 

dwie pozostałe dotyczyły kontynuacji wymiany drzew i krzewów przy drodze dojazdowej do 

cmentarza komunalnego oraz nowych zasad wnioskowania o środki unijne poprzez tzw.  

ZIT- zintegrowane inwestycje terytorialne. Złożone wnioski natomiast dotyczyły konsultacji 



21 
 

w sprawie zagospodarowania  płyty cieszyńskiego Rynku oraz w sprawie odnowienia skweru 

przy skrzyżowaniu ulic Korfantego i Bobreckiej. Zapytała Panią radną, czy odpowiedzi są 

zadawalające.   

 

Alicja Wlach – stwierdziła, iż nie jest satysfakcjonującą odpowiedź na wniosek dotyczący 

odnowienia skweru przy skrzyżowaniu ulic Korfantego i Bobreckiej. Powiedziała, że 

wprawdzie Gmina nie może podjąć działań w zakresie poprawy wizerunku tego miejsca, ale 

może i powinna podjąć działania w zakresie przywołania właściciela działki do zrobienia tam 

porządku, a to jest w gestii służb Straży Miejskiej. Dodała, że sprzedając ten teren straciliśmy 

kontrolę nad stanem tego miejsca, który ma charakter miejsca publicznego, bo jest ono 

dostępne dla wszystkich.  

 

Ad 14. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła wniosek Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska o podanie informacji, w jakiej wysokości uzyskano oszczędności po akcji Zima 

2013/2014 roku. Poprosiła Przewodniczącego Komisji o ustosunkowanie się do odpowiedzi 

na ten wniosek. 

 

Kazimierz Kabiesz – powiedział, że odpowiedź jest niezadawalająca, gdyż nie zawiera 

najważniejszej informacji o którą Komisja wnioskowała. Komisja wnosiła również, aby 

oszczędności uzyskane z akcji Zima 2013/2014 przeznaczyć na uzupełnienie chodnika przy 

ulicy Krzywej oraz wymianę zniszczonych krawężników wzdłuż ulic miasta, a także 

przełożenie nierównych chodników. W odpowiedzi Komisja dowiedziała się, że zadanie 

inwestycyjne polegające na budowie nowego chodnika wzdłuż ul. Krzywej  nie zostało 

zaplanowane w 2014 roku. Powiedział, że Komisja nie miała na myśli budowy chodnika na 

całej długości ulicy, tylko odcinek rzędu 50-60 metrów, aby zachować ciąg i piesi nie musieli 

wychodzić na jezdnię. 

 

Halina Bocheńska – poinformowała, że Klub Radnych „Niezależni” złożył dwa zapytania. 

Pierwsze dotyczyło przewozu dzieci niepełnosprawnych. Powiedziała, że chodziło 

o rozważenie możliwości rozwiązania umowy z firmą zapewniającą przewóz dzieci 

niepełnosprawnych. Rodzice tych dzieci wystosowali pismo, w których wymienili mnóstwo 

uchybień w realizacji umowy, jaką ta firma podpisała z Gminą. Odnosząc się do odpowiedzi 

na to zapytanie stwierdziła, iż będzie ona zadawalająca, jeżeli Klub otrzyma wyjaśnienie tej 

sprawy. Na chwilę obecną jest mowa, iż będzie wszczęte postępowanie  wyjaśniające na 

podstawie pisma rodziców, skierowanego do Dyrektora ZOJO. Drugie zapytanie dotyczyło 

wykorzystania Hali Widowiskowo-Sportowej im. Cieszyńskich Olimpijczyków. Odczytała 

treść odpowiedzi Burmistrza na to zapytanie. 

 

Eugeniusz Raabe – powiedział, że nowych imprez jest niewiele. Nie wiadomo jaka była 

frekwencja na tych imprezach, np. na curlingu.  Jest wiele imprez do których stale się 

dopłaca, a radnym chodziło o to, aby zatrudnić menadżera sportu, po to, aby wniósł coś od 

siebie, ożywił sport w naszym mieście. 

 

Czesław Banot – powiedział, że curling jest sportem, który przy tych warunkach jakich 

mamy, można uprawiać dwa tygodnie w roku. Trzeba się zastanowić, czy jest sens 

angażowania środków po to, aby tylko przez dwa tygodnie ta dyscyplina sportowa była 

uprawiana. 
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Ad 15. 

 

Bolesław Zemła – zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z Państwa chciałby złożyć oświadczenie? 

 

Maria Liwczak – złożyła oświadczenie dotyczące odrzucenia w dniu dzisiejszym przez Radę 

wniosku Komisji Rozwoju, Gospodarki i Finansów w sprawie zmiany uchwały dotyczącej 

udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy 

zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, znajdujących się  na terenie miasta Cieszyna. 

Powiedziała, ze Komisja nie negowała waloru zabytku szybu windowego, tylko proponowała 

przesunięcie prac w czasie. Komisja Finansów uważała, że przydzielona w ubiegłym roku 

dotacja na remont elewacji budynku przy ul. Górny Rynek 6, która musiała być zwrócona do 

budżetu Miasta, powinna być przydzielona ponownie w takiej samej kwocie, na to samo 

zadanie – treść oświadczenia stanowi załącznik do protokołu. 

 

Kazimierz Kabiesz - powrócił do tematu targowiska. Zachęcił Państwa radnych do zajrzenia 

w sobotę, ile ludzi na targowisku przemysłowych  handluje i ile tam jest w tej chwili 

kupujących. Argumentem przemawiającym za tym, że już bardzo mało ludzi tam handluje i 

kupuje jest to, że wszyscy handlujący parkują na tym targowisku. Nie zostawiają już 

samochodów na pobliskich ulicach. W związku z tym zaproponował, aby skrócić to 

targowisko od strony ul. Wiejskiej i przeznaczyć go na parking. Zyskamy w ten sposób 

miejsca parkingowe, jak również znikną szpecące, rdzawe dachy stoisk handlowych. 

 

Krzysztof Kasztura – przypomniał, że niedawno była prowadzona na tej sali dość żywa 

dyskusja na temat modernizacji stadionu przy Al. Jana Łyska. Od tej pory nie było nowych 

informacji na ten temat. Zaproponował, aby do tematu powrócić, choćby w spotkaniach poza 

obradami Rady. 

 

Krzysztof Herok – zapytał, czy byłaby możliwość zwrócenia się z pismem do inwestora 

Galerii Stella o poprawę estetyki ogrodzenia, które bardzo szpeci wizerunek miasta. 

 

Adam Wójtowicz – nawiązał do projektu uchwały dotyczącego Budżetu Obywatelskiego, 

który został dzisiaj wycofany z porządku obrad. Zapytał, czy zdążymy z przeprowadzeniem 

całej procedury, chcąc wprowadzić w naszym mieście od roku 2015 Budżet Obywatelski. 

 

Janina Cichomska – odpowiedziała, że czasu mamy wystarczająco dużo. Podała przykład 

miasta Bielsko-Biała, które  w ubiegłym roku uchwałę w sprawie przystąpienia w roku 2014 

do Budżetu Obywatelskiego podjęło w październiku 2013 roku. Procedura wygląda w ten 

sposób, że najpierw jest zabezpieczenie środków w budżecie Miasta w rezerwie celowej,  

potem przeprowadza się konsultacje i wybory odpowiednich projektów zgłoszonych przez 

mieszkańców.  

 

Adam Wójtowicz – powiedział, że można byłoby się zastanowić, czy nie powinno się 

przeprowadzić tej procedury przed uchwalaniem budżetu na rok 2015. Wtedy już wiadomo 

byłoby jakie zadanie wybrali mieszkańcy i ono już zostałoby do przyszłorocznego budżetu 

wpisane.  

 

Janina Cichomska – stwierdziła, że lepszym rozwiązaniem dla Budżetu Obywatelskiego 

będzie jego realizacja od roku 2015.  
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Piotr Tomica – powiedział, że chciałby przybliżyć sytuację związaną z użytkowaniem Hali 

Widowiskowo-Sportowej im. Cieszyńskich Olimpijczyków, jako pracownik zatrudniony na 

umowę na tym obiekcie, nie związany z MOSiR. Stwierdził, że wykorzystanie tego obiektu 

jako sztucznego lodowiska jest bardzo duże. Zajęcia odbywały się od 6.30 rano (szkółka 

taneczna) do 22.00-23.00 (hokej). Poinformował, że Cieszyn jest organizatorem Mistrzostw 

Polski w Curlingu. Koszty związane z tymi zawodami pokrywa Polski Związek Curlingu. Po 

zakończeniu zawodów, za celowe uznał wykorzystanie, płyty lodowiska (odpowiednio 

przygotowanej) na zrobienie 2-3 dniowych warsztatów dla osób zainteresowanych 

uprawianiem tej dyscypliny sportowej. Powiedział, że w tym roku po raz pierwszy lodowisko 

będzie czynne cały rok. Mrożenie tafli lodowej kończy się w kwietniu, w maju 

przeprowadzone zostaną procesy konserwacyjne, a 12 czerwca br. następuje ponowne 

zamrożenie płyty i lodowisko będzie czynne do końca sezonu zimowego w przyszłym roku. 

Zapewnił, że na Hali tętni życie sportowe. 

 

Andrzej Łukasiak – wyraził zadowolenie z informacji, że Hala będzie funkcjonowała cały 

rok, natomiast stwierdził, że 6 nowych imprez i 11 imprez kontynuowanych, to w sumie 

jeszcze jest nie za wiele, ale zawsze to jakiś krok do przodu. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił korespondencję  kierowaną do Rady Miejskiej: 

1.    Śląski Urząd Wojewódzki w Katowicach przesyła do wiadomości zarządzenie Wojewody 

Śląskiego z dnia 7 marca 2014r. w sprawie ustalenia liczby radnych wybieranych do rad gmin 

województwa śląskiego na kadencję 2014-2018. 

2.  Burmistrz Miasta Cieszyna przesyła do wiadomości treść pisma wystosowanego do 

Urzędu Marszałkowskiego Województwa Śląskiego, Wydziału Komunikacji i Transportu 

w sprawie ochrony terenów budownictwa mieszkaniowego przed nadmiernym hałasem 

pochodzącym od ruchu samochodów ciężarowych typu TIR na odcinku DW 938 w obszarze 

administracyjnym miasta Cieszyna. 

3. Członkinie Świetlicy Krytyki Politycznej „Na Granicy” wyrażają zaniepokojenie 

i niezadowolenie z podjętych na przestrzeni ubiegłego roku decyzji dotyczących zwolnień 

pracowników miejskich instytucji kultury w Cieszynie, zwracając się do Komisji Rewizyjnej 

oraz Komisji Oświaty, Kultury i Sportu o ocenę zasadności zwolnień pracowników COK 

„Dom Narodowy” oraz Biblioteki Miejskiej. 

4.  Prezes Zarządu Fundacji TALENT przesyła do wiadomości pismo skierowane do 

Burmistrza Miasta Cieszyna dotyczące zarządzenia, uznającego zgłoszoną przez Fundację 

realizację zadania publicznego pn. „Utworzenie i prowadzenie w Cieszynie sekcji dziecięcej 

tenisa stołowego”, za niecelową. 

5.   Pan Czesław Brańczyk składa skargę na działanie Burmistrza Miasta Cieszyna, wnosząc  

o przeprowadzenie kontroli prawidłowości wykonywania projektu „Uporządkowanie 

gospodarki ściekowej w aglomeracji cieszyńskiej”. 

6.  Pan Kamil Białończyk  - mieszkaniec Zebrzydowic zwraca się do Rady Miejskiej 

Cieszyna o dofinansowanie  zakładanego początkiem kwietnia br. w Zebrzydowicach 

zawodowego klubu kolarskiego. W zamian za wsparcie finansowe w wysokości  50 tys. zł, 

wnioskodawca oferuje promocję Cieszyna, umieszczając na strojach kolarskich logo Cieszyna 

z napisem: „CIESZYN  MIASTO  NA  PRZYSZŁOŚĆ”.      

7.  Pan Jan Foltyn – mieszkaniec Cieszyna zwraca się z apelem, aby rzeźby figur znajdujące 

się w Parku Pokoju otoczyć opieką, gwarantującą nienaruszalność dla dobra następnych 

pokoleń. 

 

Następnie Przewodniczący Rady poinformował, że wszyscy Państwo radni otrzymali projekt 

stanowiska w sprawie wprowadzenia do polskiego porządku prawnego referendum 
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tematycznego bez progu frekwencyjnego. Po dyskusji, w/w projekt stanowiska poddał pod 

głosowanie. 

 

Rada 9 głosami za, przy 4 głosach przeciw i 5 głosach wstrzymujących się, przyjęła 

stanowisko, w którym wyraża poparcie dla Apelu Zarządu Związku Gmin Śląska Opolskiego 

o niedopuszczenie do polskiego porządku prawnego referendum tematycznego bez progu 

frekwencyjnego. Rada zgadza się ze stanowiskiem, iż w związku z tym, że referendum 

stanowi rozwiązanie wyjątkowe, niewielki odsetek mieszkańców gminy nie może 

podejmować decyzji wiążących dla całej społeczności lokalnej gminy. 

 

Przewodniczący Rady powiedział również, że Komisja Oświaty, Kultury i Sportu przychyliła 

się do stanowiska Burmistrza Miasta w sprawie  zmiany terminu i miejsca wręczania Nagród 

Miasta Cieszyna za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania 

i ochrony kultury, które dotychczas odbywało się w dniu Święta Konstytucji 3 Maja w Sali 

Sesyjnej Ratusza. Zdaniem Komisji proponowany termin 18 października związany 

z rocznicą powołania Rady Narodowej dla Księstwa Cieszyńskiego należy uznać za 

optymalny, gwarantujący właściwą oprawę artystyczną, która zawsze ma miejsce w czasie 

uroczystości w Teatrze im. A. Mickiewicza, poświęconej tej rocznicy. Ponadto pozwoli to 

uniknąć kolizji z innymi imprezami odbywającymi się na Rynku. Poprosił Radę o zajęcie 

stanowiska w tej sprawie poprzez głosowanie. 

 

Rada 15 głosami za, przy 3 głosach przeciw, przychyliła się do stanowiska w sprawie  zmiany 

terminu i miejsca wręczania Nagród Miasta Cieszyna za osiągnięcia w dziedzinie twórczości 

artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury. 

 

Przewodniczący Rady przypomniał, że dnia 30 kwietnia br. upływa termin składania 

oświadczeń majątkowych. Wersja elektroniczna „Oświadczenia majątkowego radnego 

gminy” jest do pobrania w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego, w zakładce 

„Biuro Rady” - „Informacje dla Radnych”. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, czy Państwo radni wyrażają zgodę, aby sesje 

Rady Miejskiej odbywały się tak jak w dniu dzisiejszym o godzinie 13.00, czy pozostajemy 

przy dotychczasowej godzinie 15.00. 

 

Za rozpoczynaniem obrad Rady Miejskiej o godzinie 13.00 opowiedziało się 2 radnych, 

13 było przeciw. Tym samym Rada zdecydowała o pozostawieniu godziny 15.00 jako 

godziny rozpoczynania sesji Rady Miejskiej Cieszyna. 

 

Pełna treści obrad sesji w formacie audio znajduje się w Biurze Rady Miejskiej Cieszyna.  

 

Ad 16. 

 

Przewodniczący zamknął obrady czterdziestej pierwszej sesji Rady Miejskiej Cieszyna. 

 

 

Protokołowała:      Przewodniczący Rady Miejskiej 

     

Jolanta Fajkis        Bolesław Zemła 

       


